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ALLAH’IN EVİ: CAMİ 

Kıymetli Kardeşlerim! 

Yüce Rabbimiz her türlü noksan 

sıfatlardan münezzehtir. O yüceler yücesi ve her 

şeye gücü yetendir. Var olan her şeyi yaratan ve 

hiçbir şeye muhtaç olmayandır. Zamanı ve 

mekânı var eden ancak zamandan ve mekândan 

münezzeh varlığını devam ettirendir. Hal böyle 

olmasına rağmen Yüce Rabbimiz Kur’an-ı 

Kerim’de Kâbe hakkında “Evim” diye 

bahsetmiştir.
1
 Peygamber efendimiz de bir 

hadis-i şerifte camiler ve mescitler hakkında 

şöyle buyurmuştur: 

“Yeryüzünde Allah’ın evleri; 

mescitlerdir. Oraya gelene Allah Teâlâ 

ikramda bulunur.”
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Muhterem Mü’minler! 

Peygamber efendimiz Medine’ye hicret 

ettiğinde kalabileceği bir evi yoktu. Buna 

rağmen o, kendi evini inşa etmezden evvel 

şehirde bir cami inşa edilmesini daha uygun 

görüyordu. Böylece Mescid-i Nebevî inşa edildi 

ve İslâm devletinin merkezi haline geldi. 

Nitekim Yüce Rabbimiz de hutbemin başında 

yer alan ayet-i kerimede cami ve mescid inşa 

edilmesini şu şekilde övdü: 

                                                 
1
 Bakara, 2/125. 

2
 Taberânî, el-Mu‘cemü’l-kebîr, 10/161. 

“Allah'ın mescitlerini ancak Allah'a ve 

ahiret gününe iman eden, namazı dosdoğru 

kılan, zekâtı veren ve Allah'tan başkasından 

korkmayan kimseler imar eder. İşte doğru 

yola ermişlerden olmaları umulanlar 

bunlardır.”
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 Hz. Âişe (r.a)’nın haber verdiğine göre 

Allah Rasûlü (s.a.v) efendimiz de mahallelerde 

mescitler inşa edilmesini, buraların temiz 

tutulmasını ve güzel kokularla 

kokulandırılmasını emretmiştir.
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Aziz Kardeşlerim! 

“Allah’ın evi” olarak isimlendirilen ve 

bizi bir araya getiren camilerimizi inşa etmek, 

onların bakım ve tadilatını gerçekleştirmek 

hepimizin görevi olmalıdır. Çünkü Peygamber 

efendimiz; Allah Teâlâ’nın rızâsını umarak cami 

veya mescid inşa eden kimselere Allâh 

Teâlâ’nın Cennet’te onun gibi bir ev inşa 

edeceğini müjdelemiştir.
5
 Öyleyse camilerimiz 

söz konusu olduğunda son derece hassas 

olmamız gerekmektedir. Onların sahipsiz 

kalmaması ve minarelerde duyulan ezan sesinin 

kesilmemesi için hepimiz gayret sarf etmeliyiz. 

Cami mütevellisi olmayı angarya veya yük 

olarak değil, şeref olarak bilmeliyiz. Dolayısıyla 

bu şerefe nail olmak için aslında birbirimizle 

yarış içinde olmalıyız. Bu görevin de en azından 

cami inşa etmek kadar kıymetli olduğunu göz 

ardı etmemeliyiz. Son olarak cemaati, 

camilerimizin en büyük süsü olarak görmeliyiz.  

Buna göre mümkün olduğunca kendimiz 

cemaate devam etmeli ve çocuklarımıza da cami 

ve cemaat sevgisini kazandırmaya çalışmalıyız. 

Zira cemaatle kılınan namazın tek başına kılınan 

namazdan yirmi yedi derece daha faziletli 

olduğunu unutulmamalıyız. Bir tek Cuma 

namazlarına gelmekle vazifemizi yerine 

getirmediğimizi ve camilerimizi mahrum ve 

üzgün bir halde bıraktığımızı göz ardı 

etmemeliyiz. 
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